

## DOMINION BUREAU OF STATISTICS

OTTAWA - CANADA

Published by Authority of the Minister of Industry, Trade and Commerce

## BUREAU FÉDÉRAL DE LA STATISTIQUE

MONTHLY

MENSUEL

Publication autorisée par le ministre de l'Industrie et du Commerce

10 cents — \$ 1.00 per year

Vol. 18 — No. 3

cents — \$ 1 par année

## VITAL STATISTICS — STATISTIQUE DE L'ÉTAT CIVIL

MARCH — 1970 — MARS

Births — Live births registered in provincial offices in March numbered 29,014 compared with 29,990 in March 1969. The cumulative total for the first quarter of 1970 was 2.2 percent lower than the corresponding period of last year. The birth rate for March was 16.1 per 1,000 population.

Marriages — In March, a total of 8,706 marriages were filed in provincial offices giving a rate of 4.8 per 1,000 population. For the first quarter of 1970, marriages exceeded the corresponding months of last year by 5.1 per cent although three provinces reported decreases.

Deaths — The 12,634 deaths registered during March brought the total number registered for the first quarter of 1970 to 41,824 an increase of 2.2 per cent over the corresponding months of 1969. The death rate for the month was 7.0.

Naissances — En mars, 29,014 naissances vivantes ont été enregistrées dans les bureaux provinciaux de l'état civil, en comparaison de 29,990 en mars l'année dernière. Durant le premier trimestre de 1970, on a enregistré 2.2 p. 100 moins de naissances que durant la période correspondante de 1969. Le taux de natalité a été en mars de 16.1 pour 1,000 habitants.

Mariages — Les bureaux provinciaux de l'état civil ont enregistré 8,706 mariages en mars, soit 4.8 p. 1,000 habitants. Le total cumulatif du premier trimestre de 1970 est de 5.1 p. 100 supérieur à ce celui des mois correspondants de l'année dernière, bien que trois provinces aient signalé des baisses.

Décès — Les 12,634 décès enregistrés dans les bureaux provinciaux de l'état civil en mars ont porté le nombre global de décès enregistrés durant le premier trimestre de 1970 à 41,824, soit une augmentation de 2.2 p. 100 sur le nombre de décès enregistrés au cours de la période correspondante de l'année dernière. Le taux de mortalité a été de 7.0 pour le mois.

## VITAL STATISTICS FOR CANADA -- STATISTIQUE DE L'ÉTAT CIVIL DU CANADA

(See Note on next page -- Voir Nota à la page suivante)

Item	March — Mars				12 months ending with March 12 mois se terminant en Mars			
	Number -- Nombre		Rate -- Taux		Number -- Nombre		Rate -- Taux	
	1970	1969	1970	1969	1970	1969	1970	1969
Births -- Naissances .....	29,014	29,990	16.1	16.9	369,417	369,005	17.5	17.7
Marriages -- Mariages .....	8,706	7,732	4.8	4.3	183,490	173,124	8.7	8.3
Deaths -- Décès .....	12,634	12,694	7.0	7.1	155,363	152,103	7.4	7.3
Population (in thousands) -- (en milliers) .....	...	...	21,276	20,950	...	...	21,132	20,811
								20,502

April-1970-Avril  
9004-502Prepared in the Vital Statistics Section of the Health and Welfare Division  
Préparé à la Section de la Statistique de l'état civil de la Division de la santé et du bien-être.

The contents of this document may be used freely but DBS should be credited when republishing all or any part of it.

Le présent document peut être reproduit en toute liberté pourvu qu'on indique qu'il émane du B.P.S.



1010483910

## BIRTHS, MARRIAGES AND DEATHS -- NAISSANCES, MARIAGES ET DÉCÈS

MARCH - 1970 - MARS

	March - Mars		Year to date -- Année à ce jour				% change from - - - % de changement	
	1970	1969	1970	1969	Average -- Moyenne 1967-1969	Average -- Moyenne 1967-1969		
						1969	Average -- Moyenne 1967-1969	
<u>BIRTHS -- NAISSANCES</u>								
Canada .....	29,014	29,990	88,648	88,242	90,190	90,153	- 2.2	- 2.1
Newfoundland -- Terre-Neuve .....	603	798	3,509	3,831	4,121	4,121	- 8.4	- 14.9
Prince Edward Island -- île-du- Prince-Édouard .....	169	186	468	449	479	479	+ 4.2	- 2.3
Nova Scotia -- Nouvelle-Écosse .....	1,122	1,200	3,310	3,401	3,465	3,465	- 2.7	- 4.5
New Brunswick -- Nouveau-Brunswick	835	906	2,900	2,839	2,998	2,998	+ 2.1	- 3.3
Québec .....	6,955	7,713	21,198	22,621	23,111	23,111	- 6.3	- 8.3
Ontario .....	10,893	10,791	32,128	32,164	31,563	31,563	- 0.1	+ 1.8
Manitoba .....	1,584	1,474	4,620	4,558	4,335	4,335	+ 1.4	+ 6.6
Saskatchewan .....	1,466	1,451	3,962	4,179	4,284	4,284	- 5.2	- 7.5
Alberta .....	2,374	2,342	7,519	7,361	7,482	7,482	+ 2.1	+ 0.5
British Columbia -- Colombie- Britannique .....	3,013	3,129	8,628	8,787	8,315	8,315	- 1.8	+ 3.8
<i>Yukon Territory</i> <u>MARRIAGES -- MARIAGES</u>								
Canada .....	8,706	7,732	27,653	26,307	25,580	25,580	+ 5.1	+ 8.1
Newfoundland -- Terre-Neuve .....	177	208	1,108	1,256	1,185	1,185	- 11.8	- 6.5
Prince Edward Island -- île-du- Prince-Édouard .....	43	23	114	79	89	89	+ 44.3	+ 28.1
Nova Scotia -- Nouvelle-Écosse .....	353	230	964	978	903	903	- 1.4	+ 6.8
New Brunswick -- Nouveau-Brunswick	161	179	778	747	724	724	+ 4.1	+ 7.5
Québec .....	1,304	1,230	6,769	6,300	6,779	6,779	+ 7.4	- 0.1
Ontario .....	4,053	3,523	10,001	9,366	8,770	8,770	+ 6.8	+ 14.0
Manitoba .....	385	364	1,375	1,168	1,092	1,092	+ 17.7	+ 25.9
Saskatchewan .....	365	268	918	825	888	888	+ 11.3	+ 3.4
Alberta .....	754	644	2,251	2,257	2,092	2,092	- 0.3	+ 7.6
British Columbia -- Colombie- Britannique .....	1,111	1,063	3,375	3,331	3,058	3,058	+ 1.3	+ 10.4
<u>DEATHS -- DÉCÈS</u>								
Canada .....	12,634	12,694	41,905	41,824	40,910	40,275	+ 2.2	+ 3.8
Newfoundland -- Terre-Neuve .....	180	178	900	857	868	868	+ 5.0	+ 3.7
Prince Edward Island -- île-du- Prince-Édouard .....	75	78	241	275	259	259	- 12.4	- 6.9
Nova Scotia -- Nouvelle-Écosse .....	518	604	1,468	1,816	1,817	1,817	- 19.2	- 19.2
New Brunswick -- Nouveau-Brunswick	399	412	1,430	1,293	1,325	1,325	+ 10.6	+ 7.9
Québec .....	3,389	3,486	11,171	9,902	10,227	10,227	+ 12.8	+ 9.2
Ontario .....	4,481	4,553	15,536	15,003	14,681	14,681	+ 3.6	+ 5.8
Manitoba .....	683	695	2,110	2,250	2,166	2,166	- 6.2	- 2.6
Saskatchewan .....	753	549	2,034	1,914	1,863	1,863	+ 6.3	+ 9.2
Alberta .....	852	735	2,599	2,776	2,617	2,617	- 6.4	- 0.7
British Columbia -- Colombie- Britannique .....	1,304	1,404	4,335	4,824	4,452	4,452	- 10.1	- 2.6

Note: The figures shown represent the number of registrations filed in provincial vital statistics offices during the period under review, regardless of when the events actually occurred but exclude "delayed" registrations (events more than 12 months old). They will thus differ slightly from the final figures which will be tabulated in due course according to the actual month of occurrence and the province of residence.

Rates are on an annual basis per 1,000 estimated population of Canada, excluding Yukon and the Northwest Territories. Monthly rates are based on registrations filed and populations estimated for specific months. Each 12-month cumulative rate is the sum of registrations filed during a 12-month period per 1,000 population estimated at the midpoint of the period.

Nota: Ces chiffres représentent le nombre d'enregistrements déposés aux bureaux provinciaux de l'état civil durant la période observée, indépendamment du mois de l'événement mais, à l'exclusion des enregistrements "différés" (événements datant de plus de 12 mois). Pour cette raison, ils différeront dans une certaine mesure des chiffres définitifs qui seront établis en temps et lieu selon le mois de l'événement et la province de domicile.  
Les taux sont calculés sur une base annuelle pour 1,000 personnes au Canada, à l'exclusion du Yukon et des Territoires du Nord-Ouest. Les taux mensuels sont basés sur le nombre d'événements enregistrés et la population évaluée pour les mois observés. Chaque taux cumulé est obtenu en divisant la somme des événements enregistrés pendant les douze derniers mois par la population prise au milieu de la période considérée.